



مجموعة فنادق الخليج
GULF HOTELS
GROUP

Press Release

Gulf Hotels Group approves BD 2,259,949 cash dividends for 2020

Gulf Hotels Group's 51st Annual General Meeting was held on Sunday 28th March 2021 at 12:00PM via zoom online video conferencing platform, organized by Bahrain Clear. The meeting was presided over by the Chairman, Mr. Farouk Yousuf Almoayyed, and attended by the Board Members and representatives from the Ministry of Commerce, Central Bank of Bahrain, Bahrain Bourse, and Auditors KPMG.

The Chairman announced that for the year ended 31st December 2020, GHG achieved a total Gross Operating Revenue of BD 19.736 Million compared to BD 38.570 Million in 2019, with a decrease of BD 18.8 Million or 48.83%. The Group generated a Net Loss of BD 8.128 Million in comparison to a net profit of BD 5.950 Million in 2019 recording a decrease of BD 14.079 million. The decrease in the net profit for the year compared to the same period last year can be attributed to measures taken to combat the spread of Covid-19. Also, the company has recorded impairment for properties of BD 5.065 million, also doubtful debts provisions on trade receivables of BD 608K; losses from associates against last year increased by BD 954K. Earned dividends reduced compared to last year by BD 185K and, management fees reduced by BD 385K. These decreases were partially offset by the Government's assistance of BD 923K.

The Chairman, Mr. Farouk Almoayyed expressed gratitude for the generous government support program. He stated that "Regardless of the impact on the Company's financial performance, the Group's priority remains to support the government's fight against Covid-19 and the health and safety of our customers and staff". He further reiterated that "Whilst the impact of the pandemic on the Company's result has been significant, the tremendous efforts of the Board and the Group's management in reducing costs have granted a positive result before depreciation and impairment". Mr. Almoayyed added that despite circumstances and challenges, the Group can pay a dividend of 10% to maintain its commitments toward the shareholders.

Adding to comments of the Chairman, CEO Garfield Jones stated "Whilst the concentration of the management team has been on efforts to reduce costs, we have now opened the new transit hotel within Bahrain International Airport. The project 'Bahrain Airport Hotel', consisting of state-of-the-art 84 rooms including luxurious family-sized rooms, compact rooms, and 24 sleeping pods". He further added, "In addition to a spa, salon, and passenger massage area"

Mr. Jones further added that with the reopening of restaurants in October 2020, the Gulf Hotel was finally able to open the new outdoor, rooftop terrace of 'Fusions by Tala' which was completed back in March but was unable to open due to restrictions. The new terrace, with stunning views over the Manama skyline, is overseen by the Hotel's talented Bahraini chef, Tala Bashmi.



P.O. Box 580, Manama, Kingdom of Bahrain
Tel.: (973) 1774 6446 • Fax: (973) 1771 3007
e-mail: info@gulfhotelsgroup.com
www.gulfhotelsgroup.com

ص.ب. ٥٨٠، المنامة، مملكة البحرين
تليفون: ١٧٧٤ ٦٤٤٦ (٩٧٣) • فاكس: ١٧٧١ ٣٠٠٧ (٩٧٣)
البريد الإلكتروني: info@gulfhotelsgroup.com
الموقع الإلكتروني: www.gulfhotelsgroup.com

Owners & Operators of:



Operators of:





مجموعة فنادق الخليج
GULF HOTELS
GROUP

بيان صحفي

مجموعة فنادق الخليج توافق على توزيع أرباح نقدية بقيمة 2,259,949 دينار بحريني لعام 2020

عقدت مجموعة فنادق الخليج إجتماعها السنوي للدورة الـ 51 يوم الأحد الموافق 28 مارس 2021 في تمام الساعة 12:00 ظهراً عبر تطبيق زوم للاجتماعات الافتراضية والمنظمة من قبل مقاصة البحرين حيث ترأس الإجتماع رئيس مجلس إدارة مجموعة فنادق الخليج، السيد فاروق يوسف المؤيد، وحضره كل من السادة أعضاء مجلس الإدارة وممثلين عن وزارة الصناعة والتجارة ومصرف البحرين المركزي و بورصة البحرين و مدققي الحسابات كي بي ام جي.

وعن النتائج المالية للمجموعة للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2020 أعلن رئيس مجلس الإدارة بأن مجموعة فنادق الخليج قد حققت إجمالي إيرادات تشغيلية بلغت 19.736 مليون دينار بحريني مقارنة بـ 38.570 مليون دينار بحريني في عام 2019 ، بانخفاض قدره 18.8 مليون دينار بحريني أو 48.83%، وعليه بلغ صافي خسارة المجموعة 8.128 مليون دينار بحريني للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2020 مقارنة بصافي ربح قدره 5.950 مليون دينار بحريني للعام 2019 مسجلاً انخفاضاً قدره 14.079 مليون دينار بحريني. و أضاف رئيس المجلس بأن الإنخفاض في صافي ربح العام مقارنة بنفس الفترة من العام الماضي يعزى إلى إنتشار جائحة كورونا والإجراءات المتخذة لمكافحة انتشاره وماتسببته في انخفاض إيرادات المجموعة. كما انخفضت القيمة العقارية لبعض أصول المجموعة بقيمة 5.065 مليون دينار بحريني ، وارتفاع مخصصات ديون مشكوك في تحصيلها على ذمم مدينة تجارية بقيمة 608 ألف دينار بحريني و أيضاً ارتفاع الخسائر المسجلة في الشركات الزميلة مقابل العام الماضي بمبلغ 954 ألف دينار بحريني بالإضافة إلى إنخفاض الأرباح النقدية المكتسبة من استثمارات المجموعة مقارنة بالعام الماضي بمبلغ 185 ألف دينار بحريني وإنخفاض الرسوم الإدارية بمبلغ 385 ألف دينار بحريني. هذا وقد قوبلت هذه الإنخفاضات جزئياً بمساعدة الحكومة البالغة 923 ألف دينار بحريني.

وأعرب رئيس مجلس الإدارة السيد فاروق المؤيد عن امتنانه لبرنامج الدعم الحكومي السخي. وذكر أنه "بغض النظر عن التأثير على الأداء المالي للشركة ، تظل أولوية المجموعة هي دعم مكافحة الحكومة ضد كوفيد-19 وصحة وسلامة عملائنا وموظفينا و المجتمع ككل". وأكد كذلك قائلاً "في حين أن تأثير الوباء على نتائج الشركة كان كبيراً ، إلا أن الجهود الهائلة لمجلس الإدارة وإدارة المجموعة في خفض التكاليف قد أعطت نتيجة إيجابية قبل احتساب مخصص الاستهلاك والإنخفاض في قيمة الأصول". وأضاف السيد فاروق يوسف المؤيد أنه على الرغم من الظروف والتحديات، تمكنت المجموعة من دفع أرباح نقدية بلغت 10% للحفاظ على التزاماتها تجاه السادة المساهمين.

إضافة إلى تعليقات رئيس مجلس الإدارة ، قال الرئيس التنفيذي غارفيلد جونز: "في الوقت الذي كان فريق الإدارة يركز على الجهود المبذولة لخفض التكاليف ، فقد تمكنت المجموعة من افتتاح فندق ترازيت جديد داخل مطار البحرين الدولي "فندق مطار البحرين" و الذي يتألف من 84 غرفة معدة على أحدث طراز بما في ذلك غرف عائلية فاخرة وغرف صغيرة و 24 مقصورات للنوم بالإضافة إلى منتجع صحي وصالون و منطقة مساج للركاب.

وأضاف السيد جونز أنه مع إعادة افتتاح المطاعم في أكتوبر 2020 ، تمكن فندق الخليج أخيراً من إعادة افتتاح مطعم "Fusions by Tala" بحلته الجديدة وإضافة شرفة خارجية جديدة للمطعم مقدماً لزيائن المطعم مناظر خلابة لمدينة المنامة هذا وتتم إدارة المطعم بإشراف الشيف تالا باشمي و التي تعد من المواهب البحرينية الواعدة في هذا المجال.



P.O. Box 580, Manama, Kingdom of Bahrain
Tel.: (973) 1774 6446 • Fax: (973) 1771 3007
e-mail: info@gulfhotelsgroup.com
www.gulfhotelsgroup.com

ص.ب. ٥٨٠، المنامة، مملكة البحرين
تليفون: ١٧٧٤ ٦٤٤٦ (٩٧٣) • فاكس: ١٧٧١ ٣٠٠٧ (٩٧٣)
البريد الإلكتروني: info@gulfhotelsgroup.com
الموقع الإلكتروني: www.gulfhotelsgroup.com

Owners & Operators of:



Operators of:

